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bTECHNISCHE VRAGEN GEMEENTERAAD OVER BEGROTING 
 

Nr Blz Vraag Fractie  Beantwoording college  

Pagina 3 e.v. ALGEMEEN 
  Algemene opmerkingen: 

1.  -Naar onze mening is transparantie iets 
anders dan veel informatie geven. 159 
pagina’s schiet zijn doel echt voorbij om 
de burger goed voor te lichten. 

 
 

2. -De foto’s welke gebruikt zijn in de 
begroting ( vrijwiligers, inwoners etc) is 
daar toestemming voor gebruik voor 
gevraagd? Dit gezien de wet op de 
privacy. 

 
 

3. - Misschien dat het handig is dat een 
goede tekstschrijver nogmaals naar de 
tekst kijkt. Er staan nog al wat taalfouten 
in de tekst. Punten, komma’s en spaties 
staan niet goed.  

4. -Dit soort fouten leidt erg af van de 
boodschap. 

5. - Er staan ook woorden in welke je moet 
opzoeken in het woordenboek om tekst 
te begrijpen. Bijvoorbeeld woord 
wasdom.  

6. -Verder vinden wij de begroting weinig 
specifiek De onderdelen van de 

OAA 1. Van oudsher heeft de begroting veel pagina’s 
(2018: 151 pagina’s, 2016: 161 pagina’s). Het is 
echter niet bedoeld dat een inwoner de hele 
PDF gaat lezen. De app geeft juist de 
mogelijkheid om gericht de onderwerpen die 
men interessant vindt, te benaderen. 

 
2. Vanzelfsprekend proberen wij te voldoen aan 

geldende wet- en regelgeving. De jurisprudentie 
over de AVG staat nog in de kinderschoenen, 
met name over wat nu wel een foto van 
algemeen belang is. De foto’s zijn toegepast 
met respect voor de bedoeling van de foto en 
de mensen die hierop staan. 

3. Hier kijken we graag nog naar. 
 
 
 
 

4. Zie antwoord punt 3 
 

5. Welke woorden wel en niet toepasbaar zijn is 
altijd arbitrair. We worden graag scherp 
gehouden, dus vernemen graag wat anders kan. 

 
6. Beoogd is de begroting wel specifiek op te 

stellen. Graag ontvangen we uw 
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programma’s bieden onvoldoende 
inzicht in de kosten. 

7.  -Zijn alle donaties toereikend, kloppen 
de potjes. Liggen er goede offertes aan 
ten grondslag ? 

  

verbetervoorstellen voor de ontwikkeling van 
de app. 

7. Wij begrijpen niet over welke donaties hier 
gesproken wordt. 

 
 
 
 

  Op dit moment heeft de CDA fractie geen 
technische vragen over de begroting 2019. 
De nieuwe app is hiervoor overigens prima 
inzichtelijk en gebruikersvriendelijk. 

CDA Dank u wel. 

  De indicatoren zijn voor de diverse onderdelen 
op verschillende wijzen geformuleerd. Kunt u per 
onderdeel verduidelijken waarvoor ze bedoeld 
zijn? Bijvoorbeeld of het een ambitie betreft, een 
stand van zaken of een kengetal? 

“Algemeen” 

Volgens het staatje bedraagt het begrotingssaldo 

na bestemming in 2019 EUR 110.000 (2020: 

194.000). Vervolgens staat er: “waarvan 

incidentele baten en lasten (saldo) 13.000 (2020: 

457.000). De uitkomst zou zijn een structureel 

begrotingssaldo van 123.000 (2020: 651.000). 

 Het lijkt er op alsof in het structurele 

begrotingssaldo incidentele baten / 

lasten zijn meegenomen. Is dit juist?  

D66 Daar waar een streefcijfer of norm is geplaatst betreft 
het een ambitie. Daar waar dit niet het geval is, betreft 
het een stand van zaken of een kengetal. 
 
 
 
 
 
Dat is niet juist.  
Het structurele saldo begroting 2019 is € 123.000 
positief 
Het incidentele saldo is € 13.000 negatief 
Per saldo is het totale begrotingssaldo € 110.000. 
 
 
 
Nee 
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 Wat is de reden voor de grote stijging 

vanaf 2020?  

 

 In de aanbiedingsbrief is opgenomen bij 

Wat is er aan de hand? “Tevens is er 

sprake van een teruglopende algemene 

reserve en hebben we meerdere malen 

het jaar afgesloten met een negatiever 

resultaat dan verwacht. (….) een krapper 

saldo.” Wat wordt met deze zinnen 

bedoeld? 

 
 
De belangrijkste redenen voor de stijging 2019 versus 
2020 zijn een hogere opbrengst van bouwleges en een 
hogere uitkering uit het gemeentefonds. De algemene 
uitkering laat ook na 2020 een toename zien. 
 
 
De financiële ruimte voor de gemeente wordt krapper, 
terwijl zich in de praktijk onvoorziene en onafwendbare 
ontwikkelingen voordoen die een extra beslag op de 
middelen van de gemeente doen. Hiervoor zal ruimte in 
de begroting beschikbaar moeten blijven. Dit is de 
reden dat besloten is om de begroting met een positief 
saldo te presenteren. 
 
 

1.  3 Er is gekozen voor de grens van 75.000 euro om 
de afwijkingen tot dat bedrag niet toe te lichten. 
Waarom is voor deze grens gekozen?  
In verhouding tot de kleine begroting van onze 
gemeente is dit bedrag vrij hoog.  
 

GL Deze grens is gelijk aan de grens die is gehanteerd in de 
begroting 2018  en komt overeen met de 
rapportagetolerantie uit het controleprotocol, 
vastgesteld door gemeenteraad dd 15 februari 2018,  
raadsvoorstel nr. 2018/01.  

2.  4 Er is voor coalitieambitie ca 660.000 (in totaal) 
gereserveerd. Graag een toelichting wat onder 
deze ambitie valt?  
 

GL In het coalitieakkoord zijn diverse punten opgenomen. 
Hierbij is met name aandacht opgenomen voor 
onderhoud wegen, activiteitenbudget onderwijs, 
Zorg/ZAP en de minimaregeling. 

3.  4 -Afschrijving brandweer kan volgens ons 
vervallen. Dit gaat niet meer door. 
-begroting is realistisch en geeft een positief 
resultaat te zien; In hoeverre is daar bewust naar 
toe gewerkt ? 

OAA  Voor 2019 is al rekening gehouden met het feit 
dat de brandweerkazerne nog niet gebouwd 
zou zijn. Voor de jaren daarna zal dit ook 
aangepast worden. Dit gebeurt bij de volgende 
opstelling van de begroting.  
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-DUO+ gaat zijn opgelegde taakstelling niet 
realiseren. Wat is de reden hiervan? 
 

 Het is de wettelijke opdracht om een 
realistische begroting te presteren die meerjarig 
sluitend is. 

 Zoals reeds eerder aangegeven zijn we binnen 
Duo+ aan het bezien hoe we meerjarig tot een 
goede kostentoerekening kunnen komen. 
Gedurende dat proces is het niet wenselijk om 
tussentijds allerlei maatregelen te nemen. 
Daarnaast is het aantal inwoners en 
medewerkers in de Duo+-gemeenten gestegen. 
Dit heeft niet geleid tot toename van de 
bijdrage aan Duo+, terwijl hier wel extra 
werkzaamheden tegenover stonden. Dit samen 
maakt dat we even pas op de plaats maken. 
Vanzelfsprekend zal de raad over de voortgang 
van dit proces worden geïnformeerd. Met 
Barbara/Joyce afstemmen, in hoeverre is raad 
meegenomen in de duo perikelen? Ook DUO 
dient een realistische begroting neer te leggen 
en daarin past de opgenomen taakstelling niet 
bij de huidige wensen vanuit de gemeenten.   

4.  4 Bij DUO+ is veiligheidshalve aangegeven dat de 
taakstelling niet wordt gehaald. Wat is de reden 
hiervoor?  
 

GL Zie 3.4 

5.  4 Welk drukmiddel kan gemeente zetten om die 
taakstelling wel te halen?  
Hoe staan deze kosten - oplopend tot 1 mln euro 
- in verhouding tot de collegeambitie van ruim 
600.000?  
Graag toelichting.  
 

GL Politieke vraag. 

 

Er is geen relatie tussen de collegeambitie en de 

taakstelling van DUO+. 
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6.  4 Er komt een extra parkeercontroleur (uitbreiding 
capaciteit parkeerhandhaving). Zijn er ook 
inkomsten uit parkeerboetes die deze taak gaat 
opleveren?  
 

GL De extra parkeercontroleur was voorheen een 
incidentele uitgave terwijl de bijbehorende opbrengsten 
structureel waren opgenomen. De parkeercontroleur is 
nu geworden tot structurele uitgave zodat structurele 
uitgaven matchen met de structurele opbrengsten. 

7.  4 Waar staat gemeld “leges”: is dat inclusief 
bouwleges?  
 

GL In de 144.000 indexering belastingen en leges is ook 
rekening gehouden met de bouwleges.  

8. 5 Zijn alle leges kostendekkend begroot? (p 5: 
uitgangspunt dat de heffingen kostendekkend 
moeten zijn).  
 

GL We streven kostendekkende tarieven op heffingen na. 
Dit betekent dat over alle heffingen gezamenlijk 
gekomen dient te worden tot kostendekking; dit is een 
streven. Zoals bekend leveren wij de identiteitspapieren 
onder kostprijs, maar conform maximaal tarief. 
Momenteel zijn ook de grafrechten onder kostprijs. Dit 
is bewust door de raad besloten om niet tot extreem 
hoge begraafrechten in onze gemeente te komen. 
Daarnaast zijn de Wabo-aanvragen momenteel niet 
kostendekkend. We verwachten dat de Wabo-
opbrengsten in 2019 zullen toenemen door toename 
van het aantal aanvragen.  

9.  5 -we betrekken inwoners eerder bij de 
planvorming. Hoe moeten wij dat zien ? Al een 
participatie traject voordat er een concreet 
voorstel ligt ? 
-afkoopsom onderhoud wegen welke gemeente 
ontvangt bij oplevering Ouderkerk-Zuid gaat 
gestort worden in de reserve wegen. Is daarmee 
de reserve wegen toereikend ? En valt hier ook 
het onderhoud van de fietspaden onder? 
 

OAA Voor een aantal trajecten gebeurt dit al. Voor andere 
geldt dat wij willen dat er inderdaad al gesproken wordt 
met inwoners nog voor er een concreet plan is. 
 
Er wordt gewerkt aan een nieuw wegenbeheerplan. Aan 
de hand van dit plan zal beoordeeld worden wat de 
gewenste omvang van de reserve is. Vooruitlopend 
hierop ligt het niet voor de hand om de omvang van de 
reserve sneller te laten stijgen dan op basis van de 
reguliere toevoeging voorzien was. Door de ontvangen 
afkoopsom kan de reguliere toevoeging aan de reserve 
eenmalig verlaagd worden. Fietspaden zijn onderdeel 
van het nieuwe wegenbeheerplan. 
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10. 5 Hoe is de marge voor inflatiecorrectie berekend? 
Waarop zijn die berekeningen gebaseerd (want 
aardige percentages)? 

GL De inflatiecorrectie is gebaseerd op verwachtingen van 
het Centraal Planbureau die zij in het Centraal 
Economisch Plan (CEP) hebben verwoord. 

Pagina 12 e.v. SOCIAAL 
  

11.   “WMO” 

 Klopt het dat er in Ouder-Amstel minder 

WMO-cliënten zijn met een maatwerk 

arrangement dan landelijk? Is daar een 

verklaring voor te geven?  

 

 

 Als gevolg van het abonnementstarief 

wordt een afname in de te ontvangen 

eigen bijdragen verwacht van 55.000. In 

de kadernota is dit 90.000. Hoe zit dat? 

Wat is de onderbouwing van het 

verwachte te ontvangen bedrag? (Liefst 

PxQ) 

 U verwacht een aanzuigende werking 

vanwege het in te voeren 

abonnementstarief, maar de stijging in 

kosten neemt percentueel minder toe 

D66 Ja dat klopt. In het algemeen kunnen wij stellen dat de 
inkomenspositie van de inwoners van Ouder-Amstel van 
invloed is op het gebruik van maatwerkvoorzieningen. 
Daarnaast hebben wij in Ouder-Amstel een goed 
aanbod van algemene voorzieningen waardoor het 
beroep op maatwerkvoorzieningen lager is. 
Voorbeelden van algemene voorzieningen zijn: Co’s 
kamer van Coherente (dagbesteding licht 
dementerende ouderen) en HHT diensten thuis 
(aanvullende huishoudelijke diensten voor 
mantelzorgers en cliënten met hulp bij het huishouden). 
 
De tekst zoals opgenomen in de begroting is onjuist. Het 
bedrag dat genoemd wordt dient 90.000 te zijn conform 
hetgeen verwerkt is in begroting. 
 
 
 
 
 
De effecten van een eventueel aanzuigende werking 
vanwege het in te voeren abonnementstarief zijn in de 
kadernota benoemd als risico maar daar is in de 
begroting nog geen bedrag aan gekoppeld omdat het 
niet is in te schatten wat de gevolgen kunnen zijn. 
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dan in 2018. En ondanks dat u in de 

kadernota aangeeft extra kosten voor 

Beschermd wonen te verwachten als 

gevolg van de verplaatsing van daklozen 

naar de gemeente. Kunt u dit 

toelichten?  

In de kadernota hebben wij aangekondigd dat er 
mogelijk extra kosten kunnen komen als gevolg van 
begeleiding van daklozen. In de begroting is een deel 
van deze extra personele kosten terug te vinden in het 
bijgestelde budget van het Kernteam. Voor een ander 
deel is dit een aangekondigd risico waarvan wij nu nog 
niet kunnen inschatten of het effect zich voordoet of 
niet.  

12.  Programma “Sociaal” > “Sport” 

 In de toelichting op het financiële 

overzicht staat: “In 2019 worden minder 

onderhoudskosten voor het pand 

Bindelwijk begroot dan in 2018 (59.000). 

Daarnaast zijn de algemene 

onderhoudskosten en de nog in te delen 

lasten voor sport verlaagd (2*20.000).” 

Graag een nadere toelichting op de 

laatste zin. 

 Vanuit het meerjaren onderhoudsplan wordt jaarlijks 
gekeken wat er in de begroting voor dat jaar moet 
worden opgenomen om de 
onderhoudswerkzaamheden te kunnen uitvoeren. Per 
jaar kunnen de bedragen verschillen omdat het 
afhankelijk is van wat er gedaan wordt in dat jaar.  
 
Op de post Bindelwijk stonden nog een tweetal posten 
waarbij gebleken is dat deze de afgelopen jaren niet of 
beperkt nodig waren. Deze posten zijn daarom 
geschrapt.  

13.  25 - voorstel vereenvoudiging proces vrijwilligers. 
Hoe blijft kwaliteit en bekwaamheid van 
vrijwilligers gewaarborgd? 
 

OAA Wij hebben als gemeente vooral een rol om 
verenigingen en instellingen te ondersteunen bij het 
vinden van vrijwilligers. Ook is het onze taak om 
vrijwilligers goed te informeren over mogelijkheden en 
hun rechten. Het beoordelen en onderhouden van de 
kwaliteit en de bekwaamheid is vooral een 
verantwoordelijkheid van de verenigingen en 
instellingen die vrijwilligers inzetten. Zij worden geacht 
hun mensen goed te trainen en te scholen waar nodig.  

14. 33 - wanneer worden indicatoren voor inburgering 
door de gemeente verwacht ?  

OAA Zoals vermeld in de begroting komen deze taken in 
2020 naar de gemeente. Voor dat jaar zal het beleid 
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 ontwikkeld moeten worden en daarmee kunnen, indien 
gewenst, ook indicatoren benoemd worden. 

15. 38 - hoe worden tijdig VVE geïdentificeerd ? Immers 
bij de GGD is er een schema waarbij het 18 
maanden contact standaard niet wordt gedaan . 
Dus is er contact met de GGD 14 maanden, 2 jaar 
en 3 jaar . Wordt op deze wijze tijdig 
taalachterstand geïndiceerd ? 
 

OAA Kinderen waarbij een achterstand wordt geconstateerd 
starten met voorschoolse educatie zodra zij 2 jaar oud 
zijn. Dit is al een half jaar eerder dan bij veel andere 
gemeenten. Er zijn twee momenten waarop de GGD 
kan vaststellen of kinderen een achterstand hebben. 
Het 14 maanden-consult en bij de leeftijd van 2 jaar. 
Vaak wordt een achterstand al bij het eerste consult 
geconstateerd. Daarnaast is het mogelijk om vanuit de 
kinderopvangorganisatie melding te doen van een 
vermoeden van een taalachterstand bij een kind. De 
GGD beoordeelt in een dergelijk geval of daar sprake 
van is.   

16. 43 - uitbreiden van cultuureducatie programma 
voor de jeugd. Hoe weten wij wat we daar nu in 
missen? 
 

OAA In principe is het cultuureducatie aanbod breed en 
divers sinds de gemeente is aangesloten bij het 
Cultuurloket Amstelland. 
De  mogelijkheden voor cultuureducatie worden 
echter tot nu toe onvoldoende benut. Op dit 
moment maakt maar één school volledig gebruik 
van het aanbod dat wij als gemeente mogelijk 
maken. Het streven voor 2019 is dat meer scholen 
gebruik gaan maken van dit aanbod. Het 
programma dat wij hebben ingekocht bij het 
Cultuurloket Amstelland is erg gericht op zowel de 
regio als de lokale situatie bijvoorbeeld door 
samenwerking met het Amstelland Museum. 

17. 44 Pagina 44 en 75: 
- nota spelen en speelplekken komt er in 2019. 
Wanneer in 2019 ? 
 

OAA Dit najaar zal met de raad de startnotitie voor het 
speelplekkenbeleid worden besproken. Daarna zal 
gewerkt worden aan het opstellen van de beleidsnota 
speelplekken. Uiteraard zullen inwoners hierbij 
betrokken worden en de verwachting is dat de nota 
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voor besluitvorming in het 2e kwartaal van 2019 aan de 
raad zal worden aangeboden. 

18. 49 - met name aandacht voor de jeugd in 
Duivendrecht wat betreft overgewicht? Er staat 
wel bij indicatoren gezondheidsmonitor. Maar 
geeft deze echt een voltallig beeld ? 
 

OAA Dit beeld is mogelijk niet helemaal voltallig maar is wel 
het beste beeld waarover wij als gemeente beschikken. 
Wij gaan bij het maken van beleid dan ook uit van de 
gegevens uit de gezondheidsmonitor omdat die het 
beste beeld geven van de lokale situatie. Dit onderzoek 
is ook de enige op dit gebied dat verschillen laat zien 
tussen de woonkernen. 

19.  Programma “Sociaal” > “Werk en Inkomen”  

 Volgens de toelichting bij het financieel 

overzicht kan er in 2019 geen 

kwijtschelding voor rioolrechten meer 

worden aangevraagd. Wat wordt 

hiermee bedoeld? Is dit o.b.v. nationale 

wetgeving?  

 

D66 Met ingang van 2017 is de verordening gewijzigd, 
waarbij de heffing grotendeels een eigenarenheffing is 
geworden, gelijk aan ons omringende gemeenten. 
Daardoor is kwijtschelding voor rioolrechten niet meer 
mogelijk.  

20.  Programma “Sociaal” > “Jeugd”  

 De integratie uitkering jeugd is 

onderdeel van de algemene uitkering 

geworden: is er ook meteen een 

bezuiniging van 1,3 miljoen ingevoerd? 

D66 Er is geen bezuiniging doorgevoerd. Door het 
samenvoegen van de integratie uitkeringen met de 
algemene uitkeringen wordt het totaal van deze 
inkomsten nu onder Financiën verantwoord, bij het 
thema Algemene uitkering.  
 

21.  Programma “Sociaal” > “Gezondheid” 

 

 Wat is op dit moment het percentage 
volwassenen in Ouder Amstel met 
matige psychische klachten?  

D66 Uit de gezondheidsnota blijkt dat 35% van de 
volwassenen in Ouder-Amstel te kampen heeft met 
matige psychische klachten. 
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 Wat wordt bedoeld met de norm van 
35% genoemd in de indicatoren? 

 

Hiermee wordt bedoeld dat het aantal volwassenen op 
basis van de laatste meting als norm ook op 35% is 
gezet. Je zou het kunnen zien als 0 meting. 

Pagina 56 ev. RUIMTE 
22.   Programma “Ruimte” > “Financieel overzicht 

wonen & ruimte” 

Volgens de toelichting zal er een toename zijn 

van de opbrengst van bouwleges. In principe zou 

ook de opbrengst OZB moeten stijgen.  

 Moet dit niet als een pm-post 

meegenomen worden? 

 

D66 Dit is ten dele waar. De opbrengst van de bouwleges 
loopt vooruit op de gevolgen voor de OZB-opbrengst. 
Immers; Tussen het aanvragen van de vergunning en 
het gereedkomen van het bouwproject kan een 
aanzienlijke tijd zitten. Daarnaast wordt de stijging van 
de OZB-opbrengst deels gecompenseerd door een 
correctie in de Algemene uitkering uit het 
gemeentefonds.  
 

23. 60 Pagina 60 en 82, 83: 
- bouwvolume kan de gemeente dit goed 
monitoren en begeleiden ? 
- klopt inschatting van de bouwleges? 
- wanneer gaat welk project van start, welke 
omvang, welke ontwikkelaar en welke gelden zijn 
ermee gemoeid? 
 

OAA De gemeente heeft haar ambtelijke capaciteit 
afgestemd haar rol met betrekking tot de diverse 
ontwikkelingen.  
De verwachting dat de legesopbrengsten komend jaar 
zullen toenemen is reëel, omdat er na verwachting voor 
diverse (deel)projecten omgevingsvergunningen  
aangevraagd gaan worden.  
Het is nog niet te zeggen wanneer welke projecten, met 
welke omvang, welke ontwikkelingen en welke gelden 
van start gaan. Naar verwachting zullen de projecten 
vanaf 2021 in de uitvoeringsfase komen.  

24. 64 - intensiveren onderhoud van wegen ( gaan 
ervan uit dat hier ook fietspaden onderballen), 
dit onderhoud is al jaren slecht. Waarom gaat 
het nu wel lukken? 
 

OAA Het onderhoud van wegen heeft onze aandacht. Het 
nieuw op te stellen wegenbeheerplan zal inzicht gaan 
geven op welke wijze we richting het gestelde 
ambitieniveau kunnen komen. De verwachting is dat we 
de opgelopen achterstand niet in 1 jaar kunnen inhalen.  
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25. 65 - doelstellingen verder uitwerken , maar is er ook 
geëvalueerd? 
 

OAA De doelstellingen zijn uitgewerkt in de 
uitvoeringsparagraaf bij het fietsstimuleringsplan. 
Met de vastgestelde uitvoeringsparagraaf wordt de 
verkeersveiligheid op de school thuisroutes 
geborgd binnen de integrale meerjarenplanning 
van de openbare ruimte.  Na realisatie van de 
diverse projecten die op de meerjarenplanning 
staan kan geëvalueerd worden en zijn de effecten 
op de verkeersveiligheid te zien. 

26. 66 - wat is de reden hogere kosten 
parkeerhandhaving? 
- saldo baten en lasten: moet zijn - 724 
 

OAA Zie antwoord op vraag 6 
Deze verschrijving zullen we corrigeren. 

27. 70 - benutten lobbykansen in overlegstructuren met 
Schiphol en Rijkswaterstaat. Denkt u nu echt dat 
Ouder-Amstel hierdoor overlast van weg-
vliegverkeer kan terugdringen? 
  
 

OAA -Ouder-Amstel kan in haar eentje niet de overlast van 
Schiphol wegnemen, maar wij komen wel op voor de 
belangen van onze inwoners. Gelukkig zijn er meer 
gemeenten in de regio die de overlast van Schiphol op 
de agenda hebben staan en samen met hen trekken we 
op, waardoor we sterker staan. 

28. 72 - wat als een groot gedeelte van de inwoners de 
kliko weigert. Dan maken wij kosten zonder 
gewenste resultaat. Is dat wenselijk ? 
 

OAA Dat zou onwenselijk zijn, wij zetten ons daarom in 
om het weigeren van de containers tot een 
minimum te beperken, onder andere door goede 
informatieverstrekking. De geluiden van mensen 
die geen gebruik willen maken van de containers 
hebben ons ook bereikt, maar de praktijk in den 
lande leert dat het overgrote deel van de inwoners 
de gft-containers wel gebruiken. Inwoners krijgen 
de keuze tussen een container met een inhoud van 
140 of 240 liter om te kiezen wat het beste bij hun 
situatie past. Mocht men in eerste instantie 
weigeren, zal er op een later moment nog de kans 
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geboden worden de container alsnog in gebruik te 
nemen. 
Hoogbouwwoningen krijgen verzamelcontainers 
van 240 liter.  

29. 76 - waarom staan hier geen indicatoren? 
 

OAA Antwoord van deze vraag staat op de bladzijde 77: 
Voor het thema groen zijn op dit moment geen 
indicatoren. Er is wel een vastgestelde ambitie voor de 
gehele openbare ruimte. 
Bij de actualisatie van het kwaliteitsplan in 2019 worden 
ook de indicatoren opgenomen. 

30. 80 - voor het ABP wil de gemeente ruimte bieden 
voor initiatieven. Gaat de gemeente op alle 
initiatieven in ? 
 
 
 
 
- omtrent de woonboten zien wij niets staan over 
zorgplicht. Is dat vergeten of gaan we daar niet 
aan doen ? 
 

OAA De gemeente gaat niet in op alle initiatieven. Het 
betreft initiatieven die passen bij de ambitie van de 
gemeente zoals vastgelegd in de ruimtelijke 
economische visie en in het in voorbereiding zijnde 
beleidskader: 'Werkstad Overamstel richtlijnen voor 
ontwikkeling’. 
De zorgplicht is niet vergeten en daarom wordt er 
voortdurend gekeken naar alternatieve mogelijkheden. 

31. 81 - wanneer kunnen wij definitieve uitslag 
onderzoeken supermarkt + parkeren op ‘t 
Kampje verwachten ? 
- waarom ontbreekt er tekst over woongenot/ 
woonplezier van bewoners ? 
 

OAA De resultaten van de onderzoeken naar de supermarkt 
worden toegestuurd aan de raad ter bespreking in de 
informatieve raadsbijeenkomst van 22 november 2018. 
Het aanvullend parkeeronderzoek wordt momenteel 
afgerond. Dit resulteert in een parkeerbalans en een 
menukaart met maatregelen die genomen kunnen 
worden om de parkeerbalans sluitend te krijgen. Het 
aanvullend parkeeronderzoek wordt op een later 
moment met de raad gedeeld. 

In de doelstelling voor het Centrumplan is 
woongenot niet apart benoemd, omdat het reeds 
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als overkoepelend speerpunt in programma 2 is 
beschreven. Dit betekent dat de doelstellingen 
voor het Centrumplan, zijnde het verzekeren van 
een levendig dorpscentrum voor de toekomst en 
zorgen voor een passend winkel- en 
voorzieningenaanbod in de dorpskern Ouderkerk 
aan de Amstel voor de eigen inwoners en ook 
toeristen, zal worden afgewogen met het 
woongenot voor de bewoners van het 
centrumgebied en de rest van de kern. 

32. 83 Waarom zijn er geen indicatoren opgenomen ? 
 

OAA Er zijn geen indicatoren, er wordt gewerkt met 
planningen.  

33. 84 - het saldo van de deze projecten wordt 
verrekend met de reserve ruimtelijke projecten.  
- waarom wordt de hoogte van deze reserve niet 
genoemd of verwezen naar de pagina waar het 
te vinden is ? 
- hoe hoog is dit bedrag ? 
 
- wat betreft de donatie aan de voorziening in 
2018 hebben wij onze vraagtekens. In 2017 is 
toch ook al een donatie gedaan. 
 

OAA De omvang van alle reserves zijn te vinden in het 
Overzicht mutaties reserves op blz. 150 
(2019/Begroting/Financiële begroting/Overzicht 
reserves en voorzieningen). Hier is te lezen dat de 
omvang van deze reserve op 1 januari 2019 naar 
verwachting 1,974 mln. zal zijn.  
 
Jaarlijks wordt de stand van de reserve projecten en de 
daarmee samenhangende exploitatie uitgaven 
beoordeeld. Indien noodzakelijk vind er een correctie  
plaats op de exploitatie en reserves.  
 
De dotatie aan deze reserve betreft een technische 
correctie op de geraamde inzet van personeel van de 
gemeente en van Duo+ voor deze projecten. 
 

34. 88 - toevoegen van hotels en andere verblijfsopties 
in de gebiedsontwikkeling staat contra tegen 
tekst in de begroting omtrent aan banden leggen 
vakantieverhuur. Kunt u dit toelichten? 

OAA 1. De noodzaak voor het inperken van vakantieverhuur 
komt doordat woningen door de vakantieverhuur 
geheel onttrokken worden aan de toch al krappe 
woningmarkt. Daarnaast speelt, door het ontbreken van 
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- waarom staat er in het gehele stuk omtrent 
economie en toerisme niets meer over het 
museum? 
 
 
- waarom staat er niets in het stuk stimuleren 
recreatie en toerisme over Duivendrecht ? 
 
 
- initiatieven van ondernemers waar mogelijk 
aanjagen, ondersteunen of verder helpen. 
Waarom is dit dan niet gedaan met het initiatief 
voor een weekmarkt in Duivendrecht? 
 

toezicht, overlast in woonwijken een rol.  Daarentegen 
is bij een bed & breakfast de bewoner woonachtig in 
het grootste gedeelte van de betreffende woning. Ook 
bij hotelontwikkeling is geen sprake van het onttrekken 
van woningen. Beide mogelijkheden ondersteunen de 
economische en toeristische mogelijkheden van de 
gemeente Ouder-Amstel. 
2. Het museum bereidt zich voor op een verbouwing op 
korte termijn. Daar heeft de gemeente aan bijgedragen. 
Het museum is in het actieplan Toerisme opgenomen 
als een van de dragers van het toerisme in Ouderkerk 
en is daarmee staand beleid. 
3. Daar waar mogelijk zal toerisme en recreatie in 
Duivendrecht gestimuleerd worden. Het zwaartepunt 
ligt echter in Ouderkerk met het museum, Beth Haim, 
Urbanuskerk, Amstelkerk en de Amstel.  
4. De gemeente is geruime tijd bezig geweest met het 
van de grond krijgen de weekmarkt in Duivendrecht.  
Op het moment dat de bruikleenovereenkomst gereed 
was, gaf de organiserende ondernemer echter aan dat 
de risico’s verbonden aan een weekmarkt te groot 
waren.  

Pagina 93 ev. Bestuur, dienstverlening en Veiligheid  
35. 93 

ev 
  “Geweldsmisdrijven” 

Het aantal geweldsmisdrijven ligt in Ouder-

Amstel hoger dan het landelijk gemiddelde. In 

2016 6,0 (NL: 5,3); in 2017 5,6 (NL: 5,0) per 1000 

inwoners.  

 Wat is hiervoor de verklaring? 

 

D66 Geweld is een thema dat zich helaas moeilijk laat 
sturen vanuit het gemeentelijk veiligheidsbeleid. 
Het is te diffuus qua locatie en aanleiding. Het gaat 
om ruzies in de huiselijke sfeer, tussen buren, 
verkeerstwisten, ruzies in hotels, met aannemers, 
op bedrijfsfeestjes, een bedreiging in de trein etc. 
Het is derhalve ook niet eenvoudig om een 
eenduidige verklaring te kunnen geven over het 
relatief hoge aantal geweldsmisdrijven.  
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Gemeente Ouder-Amstel richt zich samen met o.a. 
de politie en ketenpartners op bijvoorbeeld veilige 
stations- en winkelgebieden. Dit alles om de 
veiligheid te vergroten en het aantal 
geweldsmisdrijven te beperken. Deze maatregelen 
zorgen voor een veiliger gevoel, maar het is 
moeilijk meetbaar wat de invloed is op het 
daadwerkelijke aantal (gewelds)misdrijven.     

36.  “Vernieling en beschadiging” 

Het aantal gevallen van vernieling en 

beschadiging ligt in Ouder-Amstel aanzienlijk 

hoger dan het landelijk gemiddelde. Er is 2017 

(Ouder-Amstel 8,6; NL: 4,8) wel een duidelijke 

daling te zien t.o.v. 2016 (Ouder-Amstel 19,0; NL: 

5,6). 

 Wat is de achtergrond van de hoogte van 

het aantal gevallen in Ouder-Amstel?  

D66 In voorgaande jaren werden er veel aangiften 
gedaan van vernielingen van (metro)treinstellen 
die gestationeerd staan in Duivendrecht. Deze 
vernielingen worden voornamelijk gepleegd in 
groot Amsterdam, maar werden geregistreerd op 
deze locatie. Zo ontstaat een onrealistisch beeld;   
deze hoge vandalismecijfers leidden ertoe dat er 
relatief veel aangiften zijn per aantal inwoners.  
Dit leidt weer tot een hoge plek in de jaarlijkse 
criminaliteitsranking van Nederlandse dagbladen. 
Deze hoge rankings dragen in negatieve zin bij aan 
veiligheidsgevoel van de inwoners van Ouder-
Amstel. De gemeente is hierover in gesprek gegaan 
met de GVB en heeft hierover afspraken gemaakt 
en dit heeft inmiddels een zichtbaar effect op de 
cijfers vernielingen en beschadiging over 2018.   

37.   Programma “Bestuur Dienstverlening en 

Veiligheid” > “Veiligheid en openbare orde” > 

“Diefstal uit woning” 

Het aantal diefstallen uit woningen ligt in Ouder-

Amstel (aanzienlijk) hoger dan het landelijk 

D66 Evenals bij het aantal geweldsmisdrijven is een 
eenduidige verklaring hiervoor lastig te geven. 
Gemeente Ouder-Amstel richt zich vanuit het 
veiligheidsbeleid op bewustwording bij inwoners. 
Zo zijn er diverse voorlichtingsactiviteiten 
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gemiddelde: in 2016 3,4 (NL: 3,3) en in 2017 5,2 

(NL: 2,9) per 1000 inwoners.  

 Wat is hiervoor de verklaring?  

 

ontplooid om inwoners bewust te maken van de 
risico’s rondom inbraak en diefstal.  
Ook zijn er meerdere WhatsApp groepen 
buurtpreventie, waarin burgers zich hebben 
georganiseerd om hun buurt veiliger te maken. De 
gemeente faciliteert deze groepen. De politie heeft 
woninginbraken en veiligheid in de wijken in het 
jaarplan 2017 opgenomen. 

38. 96 - speerpunt is creëren van een veilige woon-
werkomgeving. Op welke termijn gaat dit 
gerealiseerd worden? 
 

OAA Elke vier jaar stelt gemeente Ouder-Amstel een 
Meerjarenplan Integraal Veiligheidsbeleid op. Dit 
meerjarenplan wordt jaarlijks vertaald naar een 
werkprogramma met daarin concrete thema’s en 
acties. Dit alles met als overkoepelende 
doelstelling een veilige woon-werkomgeving te 
creëren. 

39. 97 - wat denkt men te kunnen doen aan het 
extreem hoge aantal vernielingen en 
woninginbraken? 

OAA De afspraken met het Gemeentelijk Vervoerbedrijf 
over de aangiften vernielingen aan 
metrotreinstellen leiden tot een vermindering van 
het aantal vernielingen.  
Woninginbraken blijft ook de komende jaren een 
speerpunt in het integraal veiligheidsbeleid en in 
de jaarplannen van de politie. 

40. 101 - doorontwikkeling gemeentelijke website als 
dienstverleningskanaal. Gezien de vele klachten 
die wij horen over de website is het misschien 
verstandig hier onderzoek naar te doen en 
klachten te inventariseren. Bent u daartoe 
bereidt? 
- wat wordt bedoeld met onderzoek naar 
passende huisvesting gemeentelijke 
organisaties? 

OAA De huidige website is met name geschikt als digitaal 
loket en minder geschikt voor de gewenste ontsluiting 
van informatie. We gaan kijken hoe de informatie beter 
ontsloten kan worden.   
 
 
Groei van de gemeente en de omvang van het aantal 
medewerkers noodzaakt ons tot het onderzoeken van 
mogelijkheden qua passende huisvesting waarbij het 
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 mogelijk is dienstverlening eigentijds, flexibel en digitaal 
te kunnen aanbieden. 

41. 121 Wat is de functie van bezwaartabel? Dit is 
terugblik terwijl begroting een blik vooruit is. 
Graag toelichting waarom dit belangrijks is voor 
de begroting 2019.  
 

GL Tabel bezwaren geeft onder andere inzage in de 
bedrijfsvoering van GBA en trends in het aantal 
bezwaren en kwijtscheldingen.  

42. 138 - de WOZ is behoorlijk veel hoger begroot. Wat is 
hiervan de reden ? Zijn deze gelden ook inbaar ? 
Is rekening gehouden met oninbaarheid? 
 

OAA De totale woonlasten voor gezinnen met een 
gemiddelde WOZ-waarde neemt toe. In de totale 
woonlasten is naast de OZB ook de afvalstoffenheffing 
en rioolheffing begrepen.  
Voor de oninbaarheid van belastingen en heffingen 
heeft de gemeente een voorziening getroffen. 

43. 142 Bij uitgave aan speeltuinen staan 0 kosten. Graag 
toelichting.  
 

GL De dagelijkse uitgaven aan speelplekken is opgenomen 
onder het thema groen.  
 

44.  145 Wat zijn effecten van september circulaire op 
onze begroting (recentelijk, ca 2 weken geleden 
bekend)?  
 

GL Het effect van de septembercirculaire op de begroting 
2019 is te verwaarlozen. 

45. 148 Waarom zijn bij “groen” minder uitgaven vanaf 
jaar 2020? Andere reeksen zijn relatief stabiel 
alleen bij groen gaan de uitgaven omlaag.  
 

GL Pagina 148 geeft per saldo een afnemende bate weer. 

De reserve groen is per ultimo 2020 volledig 

aangewend. Het betreft hier een reserve gevormd door 

verkoop van adoptiegroen welke wordt aangewend 

voor projectmatige aanpak van openbaar groen.  

46. 149 - uitstel brandweerkazerne kan volgens ons op 
deze pagina verwijderd worden. Klopt dit ? 
  
 

OAA Dit is de wijze waarop de brandweerkazerne in de 
begroting verwerkt is. De recente ontwikkelingen rond 
de brandweerkazerne in Ouderkerk a/d Amstel konden 
niet meegenomen worden in deze begroting. De raad 
zal ook nog een besluit moeten nemen over het krediet 
en de gemaakte kosten ter voorbereiding van de bouw 
van een nieuwe brandweerkazerne. Daarna kan dit 
verwerkt worden in de begroting. 
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47. 151 Levert scheiding iets aan de inkomsten (lagere 
lasten of inkomsten) op?  
En zo ja, is er rekening mee gehouden in de 
begroting? 
 

GL Het verbranden van restafval wordt steeds duurder, ook 
door de belasting die het Rijk daarover heft. Voor het 
verwerken van grondstoffen betalen we veel minder en 
b.v. papier levert geld op. Helaas steeg de hoeveelheid 
restafval de laatste jaren snel.  Hiermee is rekening 
gehouden binnen de voorziening afvalstoffenheffing. 
Voor de begroting 2019 zijn de effecten van de 
maatregelen t.b.v.  betere bronscheiding meegenomen.  

48. 155 - hoe worden de kosten nu er in 1 kern geen 
vrijwillige brandweer meer is. Worden deze 
kosten hoger? 
 

OAA De raad is toegezegd dat zij geïnformeerd zal worden 
over eventuele gevolgen voor de bijdrage aan de 
veiligheidsregio in het kader van de brandweerzorg nu 
er geen vrijwillige brandweer meer is in Ouderkerk. Het 
vergt de komende periode tijd en overleg met de 
brandweer om de gevolgen van de veranderingen in 
beeld te brengen. Op dit moment is er geen indicatie 
dat de kosten hoger worden. 

49.  159 - wanneer staat groot onderhoud Bindelwijk 
gepland ? 
  
 

OAA Het planmatig onderhoud voor Bindelwijk is n.a.v. de 
inspectie conform de NEN-2767 opgesteld. Dit betekent 
dat er de komende 5 jaar diverse werkzaamheden 
gepland staan met het zwaartepunt in 2024. 

50. 4 en 
159 

Zijn “extra lokale scholen Duivendrecht” in tabel 
op pagina 4 dezelfde met laatste regel in tabel op 
pagina 159 “Extra lokale De Grote Beer” ? Graag 
toelichting.  
 

GL Er was een raadsvoorstel in voorbereiding om een 
investering te doen om 2 extra lokalen te ontwikkelen 
gezien de groei van de Grote Beer. Inmiddels hebben 
wij  kunnen vaststellen dat de te verwachten groei niet 
gaat plaatsvinden in het schooljaar 2019/2020 (hetgeen 
eerder door de school was aangegeven). Om die 
redenen hebben wij de behandeling van het voorstel 
uitgesteld en zijn wij in overleg met de betrokken school 
over de verwachtingen op basis van juiste cijfers. Zodra 
wij beter kunnen inschatten wat de te verwachten 
leerling aantallen zijn en de effecten op het aantal 
lokalen zullen wij u informeren.  

Pagina 120 ev. Paragrafen en Fin Begroting  
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51. 72 “Financieel overzicht milieu” 

 Wat is de streefwaarde bij het 

verbeteren van de afvalscheiding?  

 Bij de afvalverwerking: door de stijging 

van de afvalstoffenheffing lijkt er sprake 

te zijn van een positief saldo. Het is toch 

de bedoeling om kostendekkend te 

werken? Waarom is dit positieve saldo 

nodig?  

D66  De op 15 februari 2018 gekozen maatregelen 
leiden opgeteld tot de volgende streefwaarden:  
196,7 kg restafval per inwoner per jaar en een 
bronscheidingspercentage van 58,3%. De 
nascheiding van het restafval levert nog 5% 
afvalscheiding op (samen 63,3%). Tussen 2020 
en 2025 streven we naar 100 kg restafval per 

inwoner per jaar en een afvalscheiding van 
75%.  

 De kosten en opbrengsten zijn niet exact te 
ramen. Er is een buffer nodig waar meevallers, 
maar ook tegenvallers, mee verrekend kunnen 
worden. 

 

52.   “Weerstandsvermogen”  

 Onderdeel DUO+: “Door het ontbreken 

van een solide investeringsbegroting is er 

gebrekkig inzicht in de benodigde 

investeringen mbt hardware ...” Waarom 

is die investeringsbegroting er niet en 

wanneer komt deze 

investeringsbegroting?  

 Onderdeel bodemverontreiniging: wordt 

de gemeente geacht bij te dragen in de 

saneringskosten ook als de bodem in 

privaat bezit is?   

 Onderdeel Invoering Omgevingswet: 

Volgens de handreiking van de VNG zijn 

de gemiddelde kosten van invoering van 

de Omgevingswet voor een gemeente als 

D66 De inventarisatie van de hardware en het 
vervangingsplan is  recentelijk opgeleverd. De 
kapitaallasten van het vervangingsplan zijn 
opgenomen in de 3e voortgangsrapportage 2018 en 
1e begrotingswijziging 2019 van Duo+. 
 
 
 
 
 
Eventuele saneringskosten worden verhaald op de 
eigenaar op basis van de Wet Ruimtelijke Ordening 
(kostenverhaal). 
 
 
De handreiking van de VNG is een eerste verkenning en 
er wordt algemeen geconcludeerd dat deze inschatting 
erg ruim is. De handreiking van de VNG gaat uit van de 
toevoeging van nieuwe fte’s voor de implementatie en 
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Ouder-Amstel EUR 1,2 mio. Er wordt 

echter in de begroting tot en met 2022 

een bedrag van bijna EUR 270.000 

geraamd. Waarom zoveel lager dan de 

handreiking van de VNG?  

 Onderdeel Grondexploitatie: Klopt de 

conclusie dat de grond in eigendom in de 

begroting van 2018 en 2019 voor een te 

hoge waarde op de balans staat? 

uitvoering. Wij gaan er vanuit dat de implementatie en 
uitvoering plaatsvindt met en binnen de huidige 
ambtelijke capaciteit. Tenslotte worden de kosten voor 
de omgevingsvisie en de DSO (Digitale systemen 
Omgevingswet) ons inziens ook nogal hoog ingeschat.  
 
Deze conclusie klopt niet. Het bedrag op de balans voor 
de grondexploitatie betreft het saldo van de tot dat 
moment gemaakte kosten en ontvangen opbrengsten 
voor de betreffende complexen. Uit de door de raad op 
15 februari 2018 vastgestelde grondexploitaties blijkt 
wat de prognose is van de nog te realiseren kosten en 
opbrengsten. Als uit deze grondexploitaties was 
gebleken dat het totaal van de opbrengsten het totaal 
van de kosten niet kan dekken had bij de rekening 2017 
een correctie verwerkt moeten worden. 
 

53.    “Bedrijfsvoering”  

 GR DUO+: Wat zijn de uitkomsten van de 

evaluatie DUO+? Indien de evaluatie nog 

niet is afgerond: wanneer wordt die 

verwacht?  

 

 WET Normalisering rechtspositie 

ambtenaren: “In de loop van 2019 

worden de (financiële) gevolgen in beeld 

gebracht. Het is de bedoeling dat de wet 

in werking treedt op 1 januari 2020. 

D66 DUO evaluatie: momenteel wordt op bestuurlijk niveau 

gesproken over een herijking van de Duo+ organisatie. 

Hoe komen wij tot een optimale inzet van de 

samenwerking. Als deze gereed is, zal ook de raad 

worden geïnformeerd. Hierin zit ook een evaluatief 

element, alsmede een opmaat voor een goede discussie 

over de kostenverdeling. 

 
 
WNRA; vanuit de VNG is er sprake van een standaard 
plan van aanpak om de WNRA te implementeren. Dat 
plan van aanpak wordt op dit moment op maat 
gemaakt voor Duo+, Diemen, Uithoorn en Ouder-
Amstel. Voorlasnog zijn er geen financiële kosten 
verbonden aan de wettelijke overgang van het ene 
regime naar het andere. Wat wel noodzakelijk is, is dat 
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Welke (financiële) gevolgen kan dit 

hebben voor 2019? Op welke manier 

worden de (financiële) gevolgen voor 

2020 geraamd?  

 

 Juridische Zaken: “In 2019 wordt een 

start gemaakt met juridische 

kwaliteitszorg.” Er wordt o.a. Verwezen 

naar de privacywetgeving. Deze is echter 

al op 25 mei 2018 in werking getreden. 

Wat wordt bedoeld met de juridische 

kwaliteitszorg? 

de overgang van het ambtelijke regime naar het regime 
van het arbeidsrecht moet worden begeleid, dus met 
amen door inhuur van extra/deskundige capaciteit. Wat 
de exacte inschatting van kosten zal zijn, moet blijken 
uit het projectplan. Dat is nu in voorbereiding. 
 
 
Juridische Kwaliteitszorg (JKZ) is een manier van werken 
waardoor de organisatie juridisch in control is. JKZ biedt 
de randvoorwaarden daarvoor. De randvoorwaarden 
zijn bijvoorbeeld: Verantwoordelijkheid, kennisdeling, 
juridische audit, juridische expertise aan de voorkant 
inschakelen, deskundigheidsbevordering, creëer 
kostenbewustzijn, interne afstemming, risico’s in beeld, 
houding en gedrag van juristen in de organisatie, train 
de gemeentejuristen in een actieve en positieve 
houding.  

54.  “Paragraaf lokale heffingen” 

 In 2017 zijn 182 bezwaren tegen de 

aanslag OZB ingediend, waarvan er nog 

51 in behandeling zijn, terwijl er geen 

beroep is ingesteld. Wat is de reden van 

dit hoge aantal dat na ongeveer 

anderhalf jaar na het opleggen van de 

aanslag nog niet is afgehandeld? 

 Het aantal meerjarige kwijtscheldingen is 

in 2017 hoger dan het aantal 

kwijtscheldingsverzoeken (173 

D66 De vraag naar taxateurs overstijgt het aanbod. 
Deze krapte op de markt maakt het lastig om 
voldoende taxateurs te vinden die ingeschakeld 
kunnen worden voor de afhandeling van bezwaren 
in het kader van de OZB. 
 
 
 

 
Dit heeft geen specifieke reden, inwoners hebben 
de mogelijkheid om een meerjarig 
kwijtscheldingsverzoek in te dienen. Bij het 
indienen van meerjarige kwijtscheldingsverzoeken 
telt het verzoek éénmalig maar volgen er wel 
meerdere kwijtscheldingen. Dit veroorzaakt het 
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kwijtscheldingen t.o.v. 88 verzoeken). 

Hoe kan dit? 

hoger aantal kwijtscheldingen dan 
kwijtscheldingsverzoeken.  
 

55.   “Financiële begroting” - Uitgangspunten 2019 

 De tweede in de achtste dot heeft geen 

einde. Hoe moet deze zin luiden?  

 

D66 De tekst van de achtste dot is als volgt: “Een eventuele 
herverdeling van de Duo+ bijdrage over de drie 
gemeenten kan van invloed zijn op de omvang van de 
Duo+ bijdrage. De impact is nu nog niet te ramen en 
niet verwerkt in de begrotingscijfers, dit is wel 
opgenomen in de risicoparagraaf”. 

 


